
تـــلویزیـــون

علی ضیا در گفت وگویی با رامبد جوان 
از »پخش فرمول یک« از ۲۲ اسفندماه تا 
لحظه تحویل سال خبر داد. 19 بهمن ماه 
علی ضیا مجری و برنامه ســاز، مهمان 
»خندوانه« شد و از بازگشت به تلویزیون 
ســخن گفت. ضیا اظهارکرد: »فرمول 
یک« از ۲۲ اسفندماه تا لحظه تحویل سال 
روی آنتن مــی رود.  »فرمول یک« طی 
سال های گذشــته به معرفی چهره های 
مردمی می پرداخته است که همزمان با 
کرونا قطع و دوباره با معرفی چهره های 

مردمی بازمی گردد.

»ضیا« مجری برنامه 
تحویل سال

رئیس ســازمان ســینمایی از دبیر 
جشنواره خواســت در زمینه اخذ آرای 
مردمی، شفاف سازی کند. »جناب آقای 
نقاش زاده، دبیر محترم چهلمین جشنواره 
فیلم فجر، سلام علیکم: احتراما، نظر به 
ادعاهای مطرح شده و اظهارات متناقض 
تعدادی از صاحبان آثــار مبنی بر روند 
مبهم فرآیند آرای مردمی و تشکیک در 
این زمینه؛ به منظــور حفظ و صیانت از 
حقوق همه آثار حاضر در بخش سودای 
سیمرغ و در راستای شفاف سازی فرآیند 
آرای مردمی، شایسته است در اسرع وقت 
با تشکیل کمیته ای متشکل از مدیران 
کمیته نمایش و ســالن های ســینما، 
فناوری و اطلاعات، ســمفا و حراســت 
نسبت به بررسی دقیق وضعیت و واکاوی 
شــبهات مطرح شده، راســتی آزمایی 

صورت گرفته شود.«

در مورد آرای مردمی 
شفاف سازی کنید

رو بــــه رو
ندا غفاری: 

مجری موفق ولع خودنمایی ندارد
کارگردان برنامه »احوالپرسی« درباره فضای این برنامه و 
هدف و دغدغه ای که داشته اند سخن گفت. ندا غفاری بیان 
کرد: من و سیدجواد سیدمحسنی تهیه کننده، پیش از این 
هم در تولید برنامه های مختلفی باهم همکاری داشتیم، 
منتهی قالب ساختاری این برنامه ها همگی موضوع محور 
بود و رویکردی صددرصد عام نداشت. وی درباره تولید این 
مجموعه اظهارکرد: حدود ۲ سال پیش بود که به فکر تولید یک 
برنامه گفت وگومحور و سرگرم کننده افتادیم و شروع کردیم 
به تشکیل اتاق فکر و نوشتن طرح و در نهایت، بهار امسال آقای 
محسنی طرح تولید »احوالپرسی« را به شبکه دو برد و مجوز 
آن را گرفت و به این ترتیب از اواسط تابستان این دغدغه در 
ذهن ما کلید خورد که یک برنامه جدید سرگرم کننده بسازیم 
که در عین حال که حرف های زیادی برای گفتن دارد، از درد 
مردم سخن بگوید. غفاری یادآور شد: در اتاق فکر ما روی این 
موضوع تاکید می شد که از دل خنده و شادی، مشکلات مردم 
را بیرون بکشیم و از مسئولان بخواهیم برای حل آن قدم 
بردارند و تا جایی که توانستیم به این قرار، پایبند ماندیم. وی 
درباره تمایز این برنامه با دیگر برنامه های گفتگومحور تلویزیون 
بیان کرد: اساسا ما هنگام تولید برنامه به دنبال رقابت با دیگران 
نیستیم و ترجیح می دهیم تمایز ما در محبوبیتی باشد که بین 
مردم به دست می آوریم. وی درباره حضور عروسک ها در برنامه 
نیز اظهارکرد: سلیم خاطرخواه عروسکی است که به نام من 
ثبت شده و طراحی کاراکتر آن را بر عهده داشته ام. البته اگر تا 
امروز در میان مخاطبان جایگاهی به دست آورده، این موفقیت 
به خاطر هنر صداپیشه آن آقای پیمان قریب پناه است. ما 
هنگام تولید برنامه بسیار مراقب بودیم بستری را فراهم نکنیم 
که با برنامه های عروسکی دیگر قیاس شویم، چراکه اساسا ما 
هدفی جز شادکردن مردم نداریم و هرگز قرار نبوده و نیست که 
در یک رقابت عبث با دیگران بیفتیم. کارگردان »احوالپرسی« 
درباره مولفه هایی که باعث گفت وگویی موفق می شود؛ توضیح 
داد: در یک گفت وگوی تلویزیونی موفق مجری ولعی برای 
دیده شدن و خودنمایی ندارد، بلکه می کوشد مهمان خود را 
برجسته تر از چیزی بکند که پشت دوربین های خاموش بوده 
است. اصلا من معتقدم هرچه مهمان بیشتر به چشم بیاید، هنر 
مجری بیشتر دیده می شود. وی در پایان بیان کرد: هوشمندی 
در پرسیدن سوالات، توانایی چرخاندن موضوع در هنگامی 
که می بینی مهمان تمایلی به بحث ندارد و یا از سوی دیگر 
سماجت مثبت برای بازکردن یک نکته مبهم که بیننده نسبت 
به آن کنجکاو است، از ویژگی های یک مجری خوب است که 
یک گفت وگوی تلویزیونی خوب را خلق می کند. گذشته از 
همه اینها به نظر من مجری باید جسارت داشته باشد. یک 
مجری ترسو، فرق میان دورهمی خانوادگی را با آنتن مهم 
تلویزیون نفهمیده است. این یک امر ضروری و مهم است که از 
خلال خوش وبش ها، چند نکته مهم و دارای بار اجتماعی برای 

مخاطب، از دل صحبت ها بیرون کشیده شود.
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پولاد کیمیایی با اشاره به اینکه 
فیلم »خائن کشی« همه مولفه های 
سینمایی مسعود کیمیایی را در 
خود دارد تاکید کرد که مخاطبان 
سینمای کیمیایی در این فیلم نگاه 
جدیدی از این کارگردان را شاهد 
خواهند بود. پولاد کیمیایی بازیگر 
و کارگردان سینما که امسال با فیلم 
»خائن کشی« به عنوان بازیگر در 
چهلمین جشنواره فیلم فجر حضور 
دارد، اظهارداشت: من سال هاست 
که در سینمای ایــــران به عنوان 
بازیگر فعالیت دارم و در فیلم های 
مسعود کیمیایی نیز ایفای نقش 
کرده ام. درباره سینمای کیمیایی 
با واقع بینی نظر می دهم و از انتقاد 
هم استقبال می کنم و این بحث را 
جدا از این می دانم که او پدرم است 
چرا که در سینما مسعود کیمیایی 
برای من یک سینماگر است که 
حتی شاید دنیای ما باهم تفاوت 
داشته باشد. کیمیایی خاطرنشان 
کرد: تجربه بازی در فیلم »جرم« 
برای من اتفاق بسیار خوبی بود و 
در بین آثار اخیر مسعود کیمیایی 

به نظرم »جرم« جایگاه ویژه ای 
داشت. پس از فیلم »جرم« درباره 
دو فیلم »قاتل اهـــلی« و »خــون 
شد« با وجود اینکه درونمایه آثار 
را می پسندم، در اجرا این دو اثــر 
برای من چندان موردپسند نبودند 
ولی از نظر من »خائن کشی« نقطه 
عطفی در آثار سینمایی سال هــای 
اخیر مسعود کیمیایی اســــت. 
وی افزود: »خائن کشی« مخاطبان 
سینمای کیمیایی را یاد »سرب« 
خواهد انداخت و علاوه بر اینکه 
نشانه های سینمای کیمیایـــــی 
را در این اثر شاهد هستیم، نگاه 

جدیــدی را با »خائن کشی« در 
سینمـــای این کارگردان خواهیم 
دیــد. به نظر من مخاطبــــــان 
سینمای کیمیایی »خائن کشی« 
را می پسندند. فیلمبرداری عالی 
و بازی بازیگران نقاط عطف این 
فیلم هستند و »خائـــن کشی« در 
فیلمنامه موضوعی را مطرح می کند 
که بسیار قابل بحث است. بازیگر 
فیلم سینمایی »گشت3« در ادامه 
اظهاراتش تاکیدکرد: نکته جالب 
توجه این است که این فیلم با بودجه 
بخش خصوصی ساخته شده است. 
به همین دلیل به نظر من علی اوجی 

با توجه به تجربه فروش فیلم هایی از 
این دست در گیشه و عملکرد چند 
اثر اخیر کیمیایی در فروش ریسک 
بالایی را به جان خریده که از این 
بابت سرمایه گذاری بر این فیلم قابل 
تقدیر است چرا که او می توانست 
به جای این فیلم یک اثر کمدی 
بسازد یا نهایتا بودجه آن را صرف دو 
فیلم کند. کیمیایی در پایان گفت: 
علاوه بر تهیه کننده دیگر عوامل 
این فیلم هم اکثرا جوان هستند و 
مسعود کیمیایی سعی داشت سلایق 
نسل امروز را هم در اثرش مدنظر 
قرار دهد و به همین دلیل با استفاده 
از جوانان در بین عوامل سعی بر این 
شد که در کنار حفظ مولفه های 
سینمایی کیمیایی فیلمی امروزی 
ساخته شود. من »خائن کشی« 
را از بهترین آثار مسعود کیمیایی 
از  پس  خوشبختانه  و  می دانم 
سختی هایی که مسعود کیمیایی در 
ساخت این فیلم متحمل شد اثری 
قابل تأمل و دیدنی ساخته شده 
است که امیدوارم اتفاقات خوبی 

برای آن رخ دهد.

 »اُمیکرون« تولید 
یک سریال تاریخی را کُند کرد

تهیــــه کننده سریال در حــال ساخـــت 
»مستوران« با اعلام اینکه بیش از ۸۰ درصد از کل 
تصویربرداری این مجموعه تلویزیونی را پشت سر 
گذاشته اند، گفت: همه چیز در »مستوران« خوب 
پیش می رفت اما متاسفانه به دلیل شدت گرفتن 
امُیکرون تیم تولید هرازگاهی دچار اختلال شدند 
اما با این حال ان شاءا... تا پایان سال تصویربرداری 
را به پایان می رسانیم. عطا پناهی در توضیح بیشتر 
روند تولید سریال »مستوران« بیان کرد: متاسفانه 
در هفته های اخیر با شیوع بالای امُیکرون، تعدادی 
از عوامل و دستیاران تولید ما هم درگیر این 
بیماری شدند و کمی کارمان کند پیشرفت اما با 
برنامه ریزی هایی که داشتیم خداراشکر تا به حال 
منجر به تعطیلی گروه نشده است؛ با این حال فکر 
می کنم تا شب عید کل تصویربرداری به پایان 
برسد. وی سپس به جلوه های ویژه این مجموعه 
تاریخی اشاره کرد و گفت: »مستوران« در بخش 
جلوه های ویژه به جاهای خیلی خوبی رسیده  
است و فکر می کنم شگفتی هایی در راه باشد و 
مردم در »مستوران« با جلوه های ویژه جذابی 
روبه رو شوند. تهیه کننده »مستوران« اعلام 
کرد: در حال حاضر در شهرک مستوران مشغول 
تصویربرداری هستیم اما به زودی در مناطق 
مختلف به لوکیشن های کوهستانی، دشت، دره 
و بیابان خواهیم رفت که امیدوارم برف و باران و 
سرمای هوا درگیرمان نکند و کارمان خوب پیش 
برود. ما لوکیشن های چشم نوازی پیدا کرده ایم 
که قطعا برای مخاطب جذابیت دارند. به احتمال 
زیاد کارمان را در همان شهرک مستوران به پایان 
برسانیم. پناهی درباره  اضافه شدن بازیگران جدید 
به سریال »مستوران« افزود: در هفته های اخیر 
سه بازیگر به کارمان اضافه شده اند که به زودی 
اطلاع رسانی خواهد شد. یکی از بازیگران معرفی 
خواهد شد و اولین ایفای نقشش است و دو بازیگر 
دیگر از بازیگران خوب تئاترمان هستند. در حال 
حاضر هم خانم ها رویا میرعلمی و الهام جعفرنژاد، 
بیژن بنفشه خواه و مزدک رستمی این روزها 
بیشتر مقابل دوربین »مستوران« ایفای نقش 
می کنند. تهیه کننده سریال »مستوران« در 
پایان درباره زمان پخش این مجموعه از شبکه 
یک سیما اعلام کرد: اخیرا بین موسسه اوج و 
سازمان صداوسیما جلساتی برگزار شد که درباره 
پخش تصمیم گیری کنند اما فعلا چیزی به ما 
اعلام نشده است. در هر صورت تا بعد ز ایام نوروز، 
خیلی از قسمت های ما آماده پخش خواهد شد. 
»مستوران« به هیچ عنوان مناسبتی نیست ولی 
در هر زمان و مناسبتی قابلیت پخش دارد. ما تمام 
سعی مان را می کنیم تا یک کار ویژه و فاخر برای 

مخاطبان تهیه کنیم.

معاون وزیرخارجه روسیه با هشدار درباره فروش تسلیحات 
آمریکایی به اوکراین، گفت: استقرار سامانه های موشکی 
آمریکا در نزدیکی مرز ما، باج خواهی و اقدامی برای تحریک 
مسکو است. به گزارش فارس، »سرگئی.ریابکوف« معاون 
وزیرخارجه روسیه درباره فروش تسلیحات آمریکایی به اوکراین 
هشدار داد. ریابکوف طی نشست خبری در مسکو افزود: عرضه 
موشک های ضدتانک و تسلیحات مشابه به اوکراین، شانس 
راه حل سیاسی و دیپلماتیک برای بحران را کاهش می دهد. 
وی ادامه داد: احتمال استقرار سامانه های پدافندی آمریکا در 
نزدیکی خارکیِف اوکراین یک باج خواهی و اقدامی برای تحریک 
روسیه است. معاون وزیرخارجه روسیه با بیان اینکه واشنگتن 
باید فعالانه در مورد تضمین های امنیتی پشت درهای بسته با 
مسکو گفت .گو کند، توضیح داد: تماس ها در سطوح مختلف در 
زمینه ضمانت های امنیتی ادامه دارد و مسکو تاریخی را برای 
پاسخ ها تعیین نمی کند. همه چیز در موضوع امنیتی، دیگر به 
آمادگی ایالات متحده برای بحث در مورد عدم گسترش ناتو 
بستگی دارد. بر این اساس، ریابکوف درباره احتمال تحریم 
خط لوله انتقال گاز روسیه به اروپا موسوم به »نورداستریم۲« 
نیز اظهارداشت: صحبت های غربی ها درباره احتمال توقف 
نورداستریم۲، شبیه یک سیرک سیاسی است و آنها این خط 
لوله را تبدیل به یک ابزاری برای فشار کرده اند. به نوشته 
ریانووستی، این دیپلمات روس با تاکید بر اینکه روسیه اجازه 

نخواهد داد که خواسته هایش برای تضمین های امنیتی در 
لفاظی های غربی ها گم شود، تصریح کرد: من به همه کسانی که 
در این اقدام دست دارند یادآوری می کنم که این آنها نیستند 
که باید علیه روسیه ادعایی داشته باشند، بلکه روسیه از غرب 
و در درجه اول از ایالات متحده به عنوان هدایت کننده آنچه در 
حال  دادن است، خواستار واکنش جدی به خواسته های ماست 
که شامل عدم گسترش ناتو، عدم ظهور سیستم های ضربتی در 
نزدیکی مرزهای ما، و بازگشت پیکربندی ناتو به مواضعی که این 
اتحاد در سال 199۷ اشغال کرده بود، می شود. ریابکوف ادامه 
داد: اینها خواسته های ضروری طرف روسی است. به زبان آوردن 
آنها، غرق کردن آنها در لفاظی که سازمان امنیت و همکاری اروپا 
درگیر آن است، کارساز نیست، ما اجازه این کار را نخواهیم داد. 
براساس این گزارش، وی همچنین تاکید کرد که آمریکا باید در 
یک گفت وگوی معنادار با روسیه در مورد مسائل امنیتی شرکت 
کند، زیرا مسکو بر روی کار دیپلماتیک آرام متمرکز است و 
این در حالی است که کشورهای غربی اخیرا از »دیپلماسی 
هوچی گری« استفاده می کنند. ریانووستی به نقل از این مقام 
روس نوشت: اگر آنها به طور جدی نگران این وضعیت هستند، 
باید این گفت وگو را پشت درهای بسته انجام دهند. ما هرگز به 
هوچی گری متوسل نشده ایم. انتخاب با غرب و همفکران آن 
است. اینکه چه اتفاقی می افتد به آنها بستگی دارد. ریابکوف 
اضافه کرد که مسکو همچنان به آماده سازی پاسخ به ملاحظات 

ارائه شده توسط آمریکا و ناتو در مورد پیش نویس اسناد روسیه 
در زمینه تضمین های امنیتی ادامه می دهد. وی در این باره گفت: 
رئیس جمهور )ولادیمیر پوتین( تصمیم خواهد گرفت. اشتباه 
است که بگوییم ما برای خودمان برنامه ای تعیین کرده ایم. 
تماس ها در مسیرهای مختلفی پیش می رود، از جمله در 
بالاترین سطح، شما می بینید که درواقع هر روز مذاکرات مهمی 
انجام می شود. ما از طریق کانال های دیگر به برقراری ارتباط 
ادامه می دهیم. پیش از این نیز »دیمیتری.پسکوف« سخنگوی 
کاخ کرملین با اشاره به متشنج بودن روابط مسکو با کشورهای 
غربی به دلیل بحران اوکراین، گفته بود: مذاکره کنندگان غربی 
ترجیح می دهند به این موضوع )تضمین های امنیتی( اشاره 
نکنند و به جای این موضوع، آنها تمایل دارند به شیوه ای بسیار 
بسیار مغرورانه در مورد مشکل موجود مد نظر آنها، یعنی حمله 
ادعایی فدراسیون روسیه به اوکراین بحث کنند. از حدود دو ماه 
قبل رسانه های آمریکایی با اشاره به استقرار یک صد هزار نظامی 
روسی در مرز اوکراین، جوسازی و خبرسازی درباره احتمال 
حمله روسیه به اوکراین در اوایل سالجاری میلادی را آغاز کرده 
و موجب تشدید تنش در شرق اروپا شده اند. روسیه اما به منظور 
کاهش تنش ها پیرامون مسائل اوکراین، پیشنهاداتی در راستای 
تضمین امنیتی غربی ها به روسیه از جمله عدم گسترش پیمان 
نظامی ناتو به سمت مرزهای این کشور و خروج نیروهای ناتو از 

این منطقه را مطرح کرده است.

معاون وزیرخارجه روسیه: 

فروشتسلیحاتبه»اوکراین«،شانسراهکاردیپلماتیکراکممیکند

رئیس اتحادیه تهیه کنندگان سینمای ایران 
گفت: سانس های ویژه در سینماهای مردمی با 
دستور دبیر جشنواره فیلم فجر حذف شده است. 
غلامرضا موسوی افزود: از روز جمعه 1۵ بهمن ماه، 
نمایش فیلم های حاضر در چهلمین جشنواره 
فیلم فجر در 31 استان کشور آغاز شده که در 
هرکدام از این مراکز 1۶ فیلم به نمایش گذاشته 
شده است و تا امروز استقبال خوبی از فیلم های 
جشنواره صورت گرفته است. وی با اشاره به اینکه 
البته در شهر مشهد، تمام فیلم ها به غیر از ۲ فیلم 
به نمایش درآمده است، ادامه داد: تاکید می کنم 
که هر فیلم در هر استان سه سانس نمایش داده 
شده و می توان گفت همه کسانی که سینمای 
ایران را در سراسر کشور دنبال می کنند، امکان 
این را داشتند که همزمان با تهران آثار حاضر در 
جشنواره را ببینند. این تهیه کننده سینما بیان 

کرد: در هیچکدام از استان های کشور سانس 
ویژه ای در نظر گرفته نشده بود، مگر اینکه برخی 
از سینماها فیلمی را نداشته اند و فیلم دیگری را 
جایگزین کردند. به عنوان مثال برخی از شهرها 
مانند مشهد توانسته اند به برخی از سینماها ۸ 
فیلم بدهند، به همین دلیل باید هزینه فیلم های 
دیگر را پرداخت کرده تا بتوانند فیلم ها را نمایش 
دهند. تاکید می کنم آقای نقاش زاده به عنوان دبیر 
جشنواره گفته بود که هیچکدام از فیلم ها در تهران 

و شهرستان ها نباید سئانس فوق العاده داشته باشد. 
موسوی در پاسخ به اینکه بحث سیمرغ مردمی 
به خصوص برای نوبت اکران نوروزی بسیار مهم 
است، آیا اتحادیه نماینده ای در این زمینه برای 
بررسی آرا مردمی معرفی کرده است یا خیر، 
توضیح داد: در حال حاضر اخذ رأی برای بهترین 
فیلم از سوی تماشاگران براساس سیستم سمفا 
صورت می گیرد درواقع مخاطب که از طریق 
سایت های مجازی که از قبل اعلام شده بلیت 
جشنواره را خریداری می کند می تواند به فیلم های 
موردنظر خود رای دهد. به گمان من با چنین 
سیستمی هیچ راهی برای تقلب وجود ندارد، مگر 
اینکه کسی بتواند سیستم های مورد نظر را هک 
کند که با توجه به اینکه مسئول فنی این سیستم ها 
آقای میلاد شکرخواه از جوانان دقیق در این حوزه 

است، بی شک چنین امری کاملا بعید است.

غلامرضا موسوی:

»سانسویژه«درسینماهایمردمیحذفشدهاست

پولاد کیمیایی:

»خائن کشی« از بهترین آثار مسعود کیمیایی است

گـــزارش
توکیو آماده عرضه گاز مایع به اروپا 

منابع ژاپنی از آمادگی توکیو برای ارسال گاز طبیعی مایع 
به اروپا در صورت بالاگرفتن تنش ها بین روسیه و غرب و 
متعاقب آن قطع شدن گاز صادراتی مسکو به این قاره، خبر 
دادند. به گزارش مهر به نقل از اسپوتنیک، رسانه های ژاپنی 
گزارش دادند که توکیو آماده است تا در صورت تشدید 
اوضاع بر سر بحران اوکراین و متعاقب آن اختلال در تحویل 
گاز روسیه به اروپا، گاز طبیعی مایع )LNG( به کشورهای 
اروپایی عرضه کند. ژاپن در نظر دارد قبل از عرضه گاز به 
کشورهای اروپایی از ذخایر کافی این منبع انرژی برای 
خود اطمینان حاصل کند. حجم و زمان تحویل در این 
رابطه مشخص نشده است. این در حالی است که پیش تر 
آمریکا  دست به دامن قطر برای تامین گاز اروپا در صورت 
وقوع هرگونه برخورد احتمالی با روسیه شده بود. پیشتر 
نیز مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا خبر داده بود که 
این اتحادیه در حال مذاکره با ایالات متحده و همچنین قطر 
و آذربایجان است تا در صورتی که روسیه تصمیم به قطع یا 
توقف عرضه گاز بگیرد، تامین گاز در اروپا با مشکل مواجه 

نشود. 

  اوضاع »لیبی« 
در خلاف مسیر حرکت می کند

سازمان ملل اعلام کرد که از روند امور در لیبی ناراضی 
است و اوضاع در مسیر برعکس پیش می رود. به گزارش 
ایسنا، به نقل از شبکه خبری روسیا الیوم، استفان دوجاریک، 
سخنگوی سازمان ملل در کنفرانس مطبوعاتی درباره لیبی 
گفت:  نظر می رسد اوضاع لیبی در مسیر برعکس آن چیزی 
که ما می خواهیم پیش می رود و ما از این مساله ناخرسند 
هستیم. اظهارات وی در جواب سوالات خبرنگاران درباره 
نشست هفتم فوریه پارلمان لیبی ایراد شد. پارلمان لیبی 
اعلام کرد که انتخابات سال میلادی کنونی برگزار نمی شود 
و نخست وزیر موقت روز پنجشنبه انتخاب خواهد شد. 
پارلمان لیبی همچنین نقشه راهی سیاسی تصویب کرد. 
سخنگوی سازمان ملل در این باره افزود: رهبران لیبیایی 
باید بر منافع ملت این کشور و وحدت متمرکز شوند. وی 
درباره تعیین فرستاده جدید سازمان ملل به لیبی و اینکه آیا 
آنتونیو گوترش، دبیرکل سازمان ملل در این باره در معرض 
فشارهایی قرار دارد، ادامه داد: از تمام طرف ها و درباره تمام 
مسائل بر دبیرکل سازمان ملل فشار وارد می شود. وی درباره 
فعالیت های استفانی ویلیامز، مشاور ویژه سازمان ملل گفت: 
ویلیامز در اروپاست و با وزیرخارجه دیدار کرده و به زودی 
به طرابلس باز می گردد و با طرف های لیبیایی به مذاکرات 
ادامه می دهد. ویلیامز بیان داشت: ما درباره آخرین تحولات 
لیبی و اهمیت توافق ملی و بین المللی برای حمایت از روند 
سیاسی فراگیر صحبت کردیم. فرحان حق، معاون سخنگوی 
سازمان ملل ادامه داد: استفانی ویلیامز با طرف های لیبیایی 
در تماس است و به دنبال یک روش یکپارچه به ویژه درباره 

انتخابات است. 

 هشدار روسیه درباره 
»بحران بازار گاز اروپا«

نماینده دائم روسیه در اتحادیه اروپا درباره بحران در 
بازار گاز اروپا و بهای بالای آن هشدار داد. به گزارش فارس، 
»ولادیمیر چیزوف« نماینده دائم روسیه در اتحادیه اروپا اعلام 
کرد، مسکو می تواند در صورت درخواست، حجم گاز طبیعی 
صادراتی خود را به کشورهای اروپایی افزایش دهد. به گزارش 
خبرگزاری اسپوتنیک، »اورسلا فن درلین رئیس کمیسیون 
اروپا هفته گذشته اعلام کرد که شرکت دولتی  »گازپروم 
روسیه« با وجود آگاهی از تقاضای بالا، تمایلی به افزایش 
تحویل گاز به اروپا ندارد. نماینده دائم روسیه در اتحادیه 
اروپا در واکنش به اظهارنظر رئیس آلمانی کمیسیون اروپا 
گفت: »شما برای فروش گاز به شخصی نیاز دارید که از قبل 
تمایل خود را برای خرید آن اعلام کند. از این گذشته، منابع 
از طریق خط لوله گاز نمی توانند به عقب برگردند. ولادیمیر 
چیزوف ادامه داد: مصرف کنندگان بالقوه در اروپا هزینه ها را 
با قیمت های لحظه ای تخمین می زنند و بدیهی است که فکر 
می کنند بهتر است از جهش فعلی )قیمت ها( عبور کنند. دیر 
یا زود قیمت ها پایین می آیند، هیچ کس در این شک ندارد. 
نماینده دائم روسیه در اتحادیه اروپا در مصاحبه با اسپوتنیک 
تاکیدکرد، در انبارهای اروپا گاز باقی مانده است، بنابراین 
اتحادیه اروپا عمدا منتظر درخواست عرضه گاز اضافی از سوی 
روسیه است. وی گفت: اگر زمستان سخت تر بود و ذخایر 
سریع تر تمام می شد، مطمئنا شرکت های اروپایی گاز اضافی را 
حتی با قیمت های بالا خریداری می کردند. اما تا الان، زمستان 
به طور کلی معتدل بوده بنابراین هیچ درخواستی وجود ندارد و 
چون درخواستی نیست، هیچ منبعی وجود ندارد. خبرگزاری 
اسپوتنیک در پایان گزارش خود درباره این مصاحبه آماری از 
نوسانات بهای گاز خریداری شده کشورهای اروپایی ارائه داد 
و نوشت: اروپا در طول سال گذشته با افزایش قیمت گاز مواجه 
بوده است و هزینه های سالانه گاز طبیعی بیش از سه برابر 
افزایش یافته است. واکنش ولادیمیر چیزوف به سخنان رئیس 
کمیسیون اروپا در شرایطی مطرح شده که تنش ها بر سر 
اوکراین میان روسیه با برخی از کشورهای غربی ادامه دارد. 
آمریکا و برخی متحدانش در ناتو مدعی هستند که روسیه در 
تدارک برای حمله به اوکراین است و با استناد به این ادعا، بارها 
مسکو را به اعمال تحریم های بی سابقه تهدید کرده اند. روسیه 
بزرگ ترین منبع تامین گاز در برخی کشورهای اروپایی است 
و تنش های اخیر، باعث ایجاد تردیدهایی درباره آینده تامین 
گاز مورد نیاز کشورهای واردکننده محصولات انرژی روسیه 

شده است. 

سخنگوی وزارت خارجه چین: 

آمریکا از تحریم »کره شمالی« دست بردارد

جهــــان 
کوتــــاه

سخنگوی وزارت خارجه چین از آمریکا 
خواست، به فشار و تحریم علیه کره شمالی 
پایان دهد. به گزارش فارس، »ژائوپلی.

جیان« سخنگوی وزارت خارجه چین در 
نشست خبری  از مواضع واشنگتن در قبال 
پیونگ یانگ و تداوم فشارهای اقتصادی و 
تحریمی علیه مردم کره شمالی به شدت 
انتقاد کرد. به گزارش خبرگزاری اسپوتنیک، 
سخنگوی دستگاه دیپلماسی چین طی 
این نشست در پکن تصریح کرد: »اگر 
ایالات متحده به طور صادقانه نگران رفاه 
مردم کره شمالی است، پس باید از اعمال 
تحریم ها و فشار علیه کره شمالی دست 
بردارد.« به گفته سخنگوی وزارت خارجه 
چین، آمریکا »باید به اقدامات خلع سلاح 
به  دهد،  اهمیت  پیونگ یانگ  هسته ای 
نگرانی های مشروع و منصفانه کره شمالی 
پاسخ دهد و برای کاهش تحریم ها علیه کره 
شمالی اقداماتی را اتخاذ کند.« دولت های 

چین و روسیه در ماه اکتبر ۲۰۲1 در شورای 
امنیت سازمان ملل پیشنویس قطعنامه ای را 
با هدف لغو برخی تحریم ها علیه کره شمالی 
پیشنهاد کردند با توجه به اینکه پیونگ یانگ 
گام هایی به سمت خلع سلاح هسته ای و 

مذاکرات بیشتر برداشته است. طبق گزارش 
اسپوتنیک، این قطعنامه محتوایی مشابه به 
سندی که در سال ۲۰19 توسط روسیه و 
چین پیشنهاد شده بود، داشت اما به دلیل 
مخالفت کشورهای غربی عضو شورای امنیت 

سازمان ملل این سند هرگز به رأی گذاشته 
نشد. کیم.جونگ.اون، رهبر کره شمالی 
اواسط ژانویه سالجاری میلادی به دولت این 
کشور دستور داد در سیاست اعتمادسازی 
در قبال ایالات متحده بازنگری کند و قصد 
خود را برای از سرگیری همه فعالیت هایی 
که قبلا متوقف شده بود، از قبیل آزمایش 
موشک های بالستیک هسته ای و قاره پیما 
اعلام کرد. طی هفته های اخیر آزمایش های 
موشکی کره شمالی بارها خبرساز شده است 
و پیونگ یانگ در اعتراض به مواضع و تداوم 
فشارهای آمریکا و متحدانش علیه این 
کشور، دست به انجام سلسله آزمایش های 
موشکی زده است. سیزدهم ژانویه ۲۰۲۲ کره 
شمالی یک موشک بالستیک هواسونگ1۲- 
با برد ۴۵۰۰ کیلومتر پرتاب کرد؛ موشکی که 
بیشترین برد موشک آزمایش شده توسط 
پیونگ یانگ از سال ۲۰1۷ بود. این پرتاب 
هفتمین پرتاب کره شمالی در سالجاری بود.


